

# Hovedbestyrelsesreferat

17. maj 2017

**HB-referat nr. 3/2017**

**Ordinært hovedbestyrelsesmøde onsdag den 27. april 2017, kl. 9.30 – 13.00, i DTS-Huset, Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 København Ø.**

**Dagsorden:**

1. Velkomst
2. Godkendelse af referat
3. Status på arbejdet med det nye skattevæsen
4. Professionsbacheloruddannelse i skat
5. Løntillæg '17
6. OK '18
7. Kongres 2017
8. Nyt fra TR-fora og kredse
9. Nyt fra udvalg
10. Nyt fra sekretariatet

**Deltagere:**

Jørn Rise	Forbundsformand
Marianne S. Nielsen	Næstformand
Bjarne H. Madsen	Chefkredsen
Jan Magnusson	DTS TR-forum Indsats
Allan Christensen	DTS TR-forum Kundeservice
Lene Höilund	DTS TR-forum Inddrivelse
Jens Norlund	DTS TR-forum Øvrige forretningsområder
Charlotte Rosdahl Schou	DTS Kreds I (Nord)
Anita Illum	DTS Kreds II (Syd)
Kasper Sørensen	DTS Kreds III (Øst)
Niels Gyrsting	DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.)
Ole Pedersen	Redaktør
Merete Keller Berdiin	Faglig sekretær
Anette Albrechtsen	Faglig sekretær
Jan Nørner	Faglig sekretær

## 1. Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

Seniorkredsens formand Bjørn Wikkelsøe Jensen deltog ikke efter aftale med forbundsformanden.

Der var afbud fra faglig sekretær Connie Mortensen.

På grund af andet møde deltog forbundsformand Jørn Rise kun delvist i behandlingen af punkterne 8, 9 og 10.

## 2. Godkendelse af referat

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 22. marts 2017.

## 3. Status på arbejdet med det nye skattevæsen

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at der fortsat er meget lidt konkret nyt om arbejdet med etablering af det nye skattevæsen.

Der har været afholdt møde i Implementeringssamarbejdsudvalget, men den orientering om forløbet, der blev givet her, var fortrolig for udvalgets medlemmer.

Hvis de tidligere udmeldinger holder, må det dog forventes, at der snart kommer en afklaring af strukturen med styrelsesopdeling i det nye skattevæsen – og måske også hvor placeringen bliver rundt omkring i landet.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af arbejdet med forberedelse af det nye skattevæsen.

I forbindelse med udmeldingen om den fremtidige organisation og geografiske placering understregede Bjarne H. Madsen, Chefkredsen, at det er vigtigt, at personalelederne bliver klædt på til at svare på de spørgsmål, der kommer fra medarbejderne.

For bl.a. at drøfte etableringen af det nye skattevæsen med forbundets tillidsrepræsentanter, planlægger forbundet at afholde en tillidsrepræsentantkonference, når strukturen for det nye skattevæsen er meldt ud.

Hovedbestyrelsen havde en særlig drøftelse om forholdene på inddrivelsesområdet i lyset af beslutningen om at lave en ”kursregulering” af gælden ved afskrivning af fordringer, der ikke kan inddrives.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at der afholdes en tillidsrepræsentantkonference for forbundets tillidsrepræsentanter om organiseringen af det nye skattevæsen og de udfordringer der er i den forbindelse, samt at forbundet fortsat kan trække på ekstern konsulentbistand i forbindelse med arbejdet med at søge at påvirke grundlaget for det nye skattevæsen.**

#### 4. Professionsbachelor i skat

Etableringen af en ny professionsbacheloruddannelse i skat er nu kommet et vigtigt skridt videre gennem uddannelses- og forskningsminister Søren Pinds godkendelse af uddannelsen.

Dansk Told & Skatteforbund har investeret mange ressourcer i forarbejdet til etablering af uddannelsen, og det er med stor tilfredshed, at det nu bærer frugt.

Det forventes, at uddannelsen bliver udbudt i 2018. Der arbejdes dog med forskellige modeller for, om det på en eller anden måde er muligt at ”kickstarte” uddannelsen tidligere.

Forbundsformand Jørn Rise gav suppleret af næstformand Marianne Nielsen og faglig sekretær Anette Albrechtsen hovedbestyrelsen en orientering om det arbejde, der nu foregår i forbindelse med den nye uddannelse.

#### 5. Løntillæg '17

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om status på lønforhandlingerne suppleret med formændene for de enkelte TR-fora, som gav en uddybende orientering om status i forretningsområdet.

I Kundeservice er forhandlingerne allerede ved at være afsluttet, mens forhandlingsforløbet endnu ikke er så langt i de øvrige forretningsområder.

Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse af status på forhandlingerne – herunder mulighederne for at tillidsrepræsentanterne kan få et overblik over tidligere tildelte tillæg forud for forhandlingerne. Jan Nørner følger op på dette – og ligeledes på processen omkring, at udlånte inden for forretningsområdet ikke bliver ”glemt” i forbindelse med tillægsforhandlingerne.

Forbundet har fået oplyst fra medlemmer, at ledelsen i Inddrivelse skulle have spillet ud med, at man ikke kan få tillæg, hvis man har været syg i løbet af året. Forbundet vil nu undersøge nærmere, hvad der ligger bag den udmelding, og hvis det viser sig, at der er tale om diskrimination, kan der være baggrund for en sag.

Medlemmerne i Inddrivelse opfordres under alle omstændigheder til at udfylde det indstillingsskema, som forbundet har udarbejdet, hvis man ønsker at komme i betragtning til et tillæg. Også selvom man måske har været syg i løbet af 2016.

## 6. OK '18

Forbundsformand Jørn Rise gav en status på forberedelserne til aftale- og overenskomstforhandlingerne i 2018 – herunder om den dialog, der har været om samarbejdet mellem CFU og ministeren for offentlig innovation, som vil være forhandlings- og aftalemodpart.

Bredt hos organisationerne er det fortsat udgangspunktet, at der skal fokuseres mest muligt på midler til generelle lønstigninger ved de kommende forhandlinger.

Hovedbestyrelsen drøftede kravene til de kommende forhandlinger og gentog opfordringerne til at drøfte forbundets krav i kredse og TR-fora samt med medlemmerne i valgenhederne som baggrund for behandling af forbundets krav på hovedbestyrelsesmødet i juni.

## 7. Kongres 2017

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at der arbejdes på at udarbejde et udkast til forslag til budget for den kommende kongresperiode. Udkastet vil blive udsendt til hovedbestyrelsen til drøftelse i kredse og TR-fora inden hovedbestyrelsesmødet i maj. Forslaget vil først skulle behandles første gang på hovedbestyrelsesmødet i juni.

De udsendte notater om forbundets struktur m.v. behandles først på hovedbestyrelsesmødet i juni.

Redaktør Ole Pedersen orienterede om, at gæsterne til kongressen nu er varslet om tidspunktet. Den endelige invitation udsendes efter sommerferien.

De personer, som hovedbestyrelsen foreslår indstillet til valg til mødets tillidsposter som dirigenter og mødesekretærer har alle indvilget.

## 8. Nyt fra TR-fora og kredse

og

## 9. Nyt fra udvalg

og

## 10. Nyt fra sekretariatet

De tre nyhedspunkter blev slået sammen, da forbundsformand Jørn Rise var nødt til at forlade hovedbestyrelsesmødet før tid på grund af et andet møde.

Forbundsformand Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende:

- Der er modtaget det første tilbud på renovering af ferieboligen i Gudhjem, som ombygges til fremover at indeholde tre lejligheder. Der indhentes nu alternativt tilbud.
- Der er modtaget en vurdering af ferieboligen i Løkken med henblik på salg på 1,9 mio. kr. Jørn Rise tager et møde med ejendomsmægleren med henblik på at sætte huset til salg. Provenuet skal anvendes til – og er forudsætningen for – renoveringen af ferieboligen i Gudhjem.

Formanden for TR-forum Indsats, Jan Magnusson, orienterede bl.a. om følgende:

- Der har været afholdt dialogmøde med Jim Sørensen den 20. april 2017.
- Virksomhed- og afgiftskontrol vil ansætte elever med finansøkonombaggrund.
- Ledelsen vurderer nu på omfanget af anvendelse af ressourcer til punktafgiftsopgaver på baggrund af henvendelse fra forbundet.
- På baggrund af en dialog med den nærmeste leder skal den enkelte medarbejder i et projekt have differentierede mål, så der ikke er samme mål for alle i projektet.
- Der etableres et Center for skattely, hvor to enheder i Aarhus bliver krumtappen.

Formanden for TR-forum Kundeservice, Allan Christensen, orienterede bl.a. om følgende:

- Aktuelt er der i særlig grad fokus på tillægsforhandlingerne.
- Et kommende fokus bliver kompetencerne set i forhold til de opgaver, der er i Kundeservice – herunder hvilken personalesammensætning der fremover skal være i Kundeservice.

Formanden for TR-forum Inddrivelse, Lene Höilund, orienterede bl.a. om følgende:

- Der afholdes møde i TR-forum Inddrivelse i næste uge. I den forbindelse vil der sandsynligvis blive udarbejdet et nyt fra Inddrivelsen.
- TR-forum er blevet reduceret med en tillidsrepræsentant, da Susanne Riis Nielsen er stoppet i forbindelse med jobskifte til andet forretningsområde.
- TR-forum vil se på rapporten fra PWC om værdien af resterne.
- Der er sket ændringer i ledergruppen i Inddrivelse.
- Der udestår dele af involveringen af tillidsrepræsentanterne omkring en lederevaluering, der fremover skal foretages via stressapp'en Howdy en gang om måneden.

- Der har været afholdt medlemsmøder i Inddrivelsen i Thisted, Middelfart og Herning. Generelt er det en kæmpe opgave at skulle modtage så mange nye kolleger.

Formanden for TR-forum Øvrige forretningsområder, Jens Norlund, orienterede bl.a. om, at der er pladsproblemer i Østbanegade. Enheder flyttes derfor til andre adresser i København.

Formanden for Kreds I (Nord), Charlotte Rosdahl Schou, orienterede bl.a. om følgende:

- Kredsen har afholdt repræsentantskabsmøde, hvor formand og næstformand er blevet genvalgt.
- Der rykkes individuelt for manglende svar på APV/MTU-undersøgelsen, hvilket har gjort nogle medlemmer usikre omkring undersøgelsens anonymitet. Hovedbestyrelsen drøftede spørgsmålet men fandt ikke anledning til at betvivle anonymiteten, da det er en systemgenereret rykker. En generel rykker til alle vil ikke være hensigtsmæssigt.

Formanden for Kreds II (Syd), Anita Illum, orienterede bl.a. om følgende:

- Spørgsmålet om konsekvenserne ved logning af opslag, hvis en medarbejder efterfølgende ikke kan huske eller forklare baggrunden for opslaget.
- Medarbejdere får ikke nedjusteret deres produktionsmåltal, selvom de skal bruge tid på at oplære nye medarbejdere, hvilket går ud over deres egen produktion. Det stresser – og hvorfor kan produktionsmålene ikke nedjusteres.
- Procedure for opslag af stillinger både internt og eksternt på samme tid. Jørn Rise pegede i den forbindelse på, at forbundet havde ønsket, at der skete opslag internt først, men havde stået alene med dette ønske. Forbundet fremfører dog fortsat overfor ledelsen – også i relation til Implementeringsorganisationen – at interne ansøgere bør fremmes.
- Der mangler information om udpegninger til rocker/bande-opgaverne – tillidsrepræsentanterne har ikke været informeret. Der bør også tages stilling til sikkerheden for de pågældende medarbejdere.

Formanden for Kreds III (Øst), Kasper Sørensen, orienterede bl.a. om følgende:

- I Fredensborg er der etableret møder mellem husets funktionsledere, tillidsrepræsentanter og arbejdsmiljørepræsentanter. På andre adresser søges der etableret tilsvarende ved kontakt til den adresseansvarlige.
- Ny lokalisering i Roskilde.

- Lederen af posten i Maribo har pålagt medarbejderne arbejde mellem jul og nytår.
- Status på forflytninger i Motor.
- Lokationsudvalget er på en adresse er med godt resultat blevet udvidet, så alle enheder er repræsenteret.
- Erfaringer med indholdet af ejendomsvurderingsmodulet på diplom i skat.
- Kredsen har afholdt repræsentantskabsmøde med videoberetning. Formanden Kasper Sørensen blev genvalgt. Nyvalgt næstformand er Henrik Møller, da den tidligere næstformand Kim Møllmann er stoppet som tillidsrepræsentant.

Formanden for Arbejdsmiljøudvalget, Niels Gyrsting, orienterede om, at materialet til den medlemsrettede kampagne i maj nu er pakket og udsendt til tillidsrepræsentanterne, som står for omdelingen, så de samtidig har mulighed for at få en snak med deres medlemmer.

Formanden for Chefkredsen, Bjarne H. Madsen, orienterede bl.a. om følgende:

- Kredsen har afholdt generalforsamling, hvor der var stor udskiftning i kredsbestyrelsen.
- Der afholdes tillægsforhandlinger for lederne.
- SKATs ledelse signalerer nu, at man skal blive længere i SKAT.

Næstformand Marianne Nielsen orienterede om, at forbundet sekretariat nu udbetaler tillægs til de tillidsrepræsentanter, der efter beslutning i hovedbestyrelsen er omfattet af en tillidsrepræsentanttillæg. Tillægget er på 10.000 kr. i 2017 som tidligere år.

Redaktør Ole Pedersen orienterede om, at TR-forum Øvrige forretningsområder indstiller, at Tom Helgesen afløser Ole Brandt som koordinerende tillidsrepræsentant for Regnskab, hvilket hovedbestyrelsen godkendte.

Formand for TR-forum Inddrivelse, Lene Höilund, opfordrede i tilknytning hertil, at Frank Thor fortsætter som koordinerende tillidsrepræsentant for begge personrestanceafdelinger, hvilket hovedbestyrelsen godkendte.

Faglig sekretær Merete Keller Berdiin gav en fortrolig orientering om en personsag.

Supplerende orienterede hun om, at SKAT har afvist kravet om omkostningsgodtgørelse vedrørende advokatomkostninger i forbindelse med udbyttesagen. Sagen drøftes nu med CO10.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen henviste til nyt fra Kompetenceudvalget, som er tilgængelig på forbundets hjemmeside.

Anette Albrechtsen gjorde opmærksom på, at arbejdsgruppen om PULS og 1:1-samtalerne skal have et sidste møde inden sommerferien. Hvis der skal bringes noget videre på mødet, kan det sendes til Anette Albrechtsen.

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede bl.a. om følgende:

- Sagen om pension til tidligere kommunale medarbejdere, som er rejst af CO10, er nu berammet til den 20. og 21. november i Københavns Byret. De involverede medlemmer vil modtage information om sagen.
- Der har været afholdt møde i forbundets Toldudvalg, hvor Jan Nørner ikke kunne deltage.

**Jørn Rise**

**Ole Pedersen**

**Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 24. maj 2017**

Jørn Rise

Marianne S. Nielsen

Allan Christensen

Jan Magnusson

Lene Höilund

Jens Norlund

Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum

Kasper Sørensen

Niels Gyrsting

Bjarne H. Madsen